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Seniorrådet 

   

 

Referat fra møde 

 

Den 12. august 2024 kl. 9.00, mødelokale F6, Torvet 2, 3600 Frederikssund    
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Torben Bagh 

Vicki Hansen 

Søren Holmgaard 

Anne-Mette Olsen 

Johan Guanitz 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

Afbud fra Lis Olsen 

 

Referent: Lisbeth W. Jørgensen 

 

 

Dagsorden; 

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

2. Orientering fra Kommunen  

3. Orientering ved formanden 

Sundhedstrukturkommissionens anbefalinger 

3.1. Peter Møller holder orlov i september -oktober. 

3.2 Tilbagemelding fra Lissi, Vicki og Peters møde med administrationen 

den 18. juni 2024 

3.3. Borgere henvises til Egedal for at få hjælp til MitID. 

4. Økonomi ved kasserer Jørgen Hansen 

5. Sager i høring 

6. Møder seniorrådsmedlemmerne har deltaget i siden sidste møde 

7. Orientering fra fagudvalg 

8. Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

9. Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

10. Kommende møder 

11. Eventuelt 
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 Dagsorden 
 

Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 3. juni 2024  

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Dagsorden og referat godkendes 

 

Beslutning/referat: 

Dagsordenen og referat blev godkendt. 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 

Sagsfremstilling 

Formanden har kontaktet udvalgsformand Susanne B. Jørgensen og sagt ja til tilbuddet vi fik på 

Dialogmødet om, at der kan deltage en fra administrationen på vores møder. Formålet er at 

Seniorrådet er opdateret om de tiltag der igangsættes samt opfølgninger på ældreområdet. Derudover 

kan Seniorrådet også drøfte de meldinger Seniorådsmedlemmerne får fra borgerne om kommunens 

service mv. 

Susanne B. Jørgensen med delte formanden, at vi kunne aftale det videre forløb med Gitte 

Christiansen. 

Leder af Staben Søren Kvistgaard Rasmussen deltager i mødet under dette punkt, for at drøfte det 

videre forløb. 

 
Indstilling: 

Drøftes 

 

Beslutning/referat: 

Det blev aftalt, at afdelingsleder Søren Kvistgaard Rasmussen deltager under et fast punkt i starten af 

Seniorrådets møder. Søren Kvistgaard kan orientere om aktuelle emner af relevans for Seniorrådet. 

Seniorrådet kan også stille generelle spørgsmål, som enten kan besvares på mødet eller efterfølgende, 

og der kan stilles spørgsmål i relation til punkterne på udvalgsdagsordenerne. Hvis Seniorrådet kender 

spørgsmålene inden mødet, må de gerne fremsendes på forhånd. Seniorrådet kan ligeledes orientere 

Søren om henvendelser fra borgere under forudsætning af samtykke fra borgeren, men enkeltsager 

kan som sædvanlig ikke drøftes.  

 

Rådet holder samtidig fast i at invitere forskellige ledere ind, som orienterer om deres egne områder.  

 

Der blev talt om dagsordenspunktet til Omsorg og ældre vedr. digital valgløsning til seniorrådsvalget i 

2025. Seniorrådet undrede sig over det behov for kommunale IT-medarbejdere ved en digital 

valgløsning, der er angivet i sagen til Omsorg og ældre. Hvis Seniorrådsvalget foregår i samme lokaler 

som kommunalvalget, kan man benytte det samme IT-personale. Lissi Gyldendahl gjorde derudover 

opmærksom på, at der er en udfordring med at få leveret valgkort og udskrevet valgbøger med den 

nye leverandør af valgsystem. Søren Kvistgaard opfordrede til, at Seniorrådet anfører dette i deres 

høringssvar.  
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Sag nr. 3  Orientering v/ formanden 

Sundhedstrukturkommissionens anbefalinger 

Sagsfremstilling: 

Sundhedsstrukturkommissionen har den 11. juni 2024 fremlagt seks tværgående anbefalinger og tre 

forslag til forvaltningsmodeller for, hvordan Danmark i fremtiden kan organisere et sundhedsvæsenet. 

Kommissionen anbefaler: 

1. Kapacitetsudvidelse og ændret organisering af det almenmedicinske tilbud. En 

betydelig kapacitetsudvidelse af det almenmedicinske tilbud (dvs. praktiserende læger og 

almenmedicinske lægeklinikker) inden for rammerne af en ændret organisering. Formålet er, 

at udviklingen af det almen-medicinske tilbud afspejler patienternes stigende behov for 

sundhedsydelser og tilgængelighed i det primære sundhedsvæsen. Derfor skal de ansvarlige 

myndigheders kompetence til at påvirke udviklingen styrkes. 

2. Ny organisering af arbejdet med digitalisering og data i sundhedsvæsenet. En ny 

organisering skal være med til at sikre større national beslutnings- og eksekveringskraft og 

fælles prioritering og retning for digitalisering og brug af data i sundhedsvæsenet. 

3. Tilpasset ressourcefordeling. En national sundhedsplan skal sætte en strategisk retning for 

tiltag, der sikrer tilpasning af ressourcefordelingen mellem både det primære og sekundære 

sundhedsvæsen og geografisk på tværs af landet. 

4. Ændringer af organiseringen og samarbejdet på psykiatriområdet. Psykiatrien 

integreres organisatorisk med det samlede sygehusvæsen, for at understøtte en styrket 

sammenhæng for den enkelte og et løft af kvaliteten i den tværgående indsats for mennesker 

med psykiske lidelser. 

5. Tilpasning af de organisatoriske rammer for de praktiserende speciallæger. 

Tilpasning skal understøtte en effektiv brug af de samlede speciallægeressourcer i omstillingen 

af sundhedsvæsenet. 

6. Implementering. På baggrund af de politiske beslutninger om den fremtidige struktur for 

sundhedsområdet oprettes et reformsekretariat under indenrigs- og sundhedsministeren, som 

med afsæt i en national implementeringsplan følger implementeringen af de enkelte initiativer 

og understøtter den decentrale implementering. 

Derudover præsenterer kommissionen tre bud på modeller for ny forvaltningsmæssig indretning af 

sundhedsvæsenet: 

 De tre modeller adskiller sig indbyrdes i forhold til, om sundhedsvæsenet har en decentral eller en 

national politisk ledelse, og i forhold til om der sker en større samling af opgaver inden for sundheds- 

og ældreområdet eller en mindre eller ingen opgavesamling. 

Model 1 og 2 indebærer en større samling af ansvaret for opgaver indenfor sundheds-og 

ældreområdet under én myndighed. Det er opgaver, hvor ansvaret i dag er fordelt på regioner og 

kommuner.  

-    I model 1 er det politiske ansvar forankret decentralt med etablering af sundheds- og  

      omsorgsregioner, der ledes af regionsråd med direkte valgt politisk ledelse.  

- I model 2 ligger det politiske ansvar på det nationale niveau, og der er i den model ingen 

decentral politisk ledelse af sundhedsvæsenet. 

- I model 3 fastholdes et decentralt politisk ansvar for sundhedsvæsenet med en mindre – 

eller ingen – samling af de opgaver indenfor sundheds- og ældreområdet, som i dag er 

henholdsvis kommunernes og regionernes ansvar. Derudover indebærer modellen ændringer i 

regionernes politiske styreform, tiltag til at udbygge det primære sundhedsvæsen og styrkede 

krav til den kommunale opgavevaretagelse på sundhedsområdet. 
Kommissionens forslag til modeller og anbefalinger kommer til at indgå i regeringens arbejde med en 
ny sundhedsreform, som præsenteres efter sommerferien. Kommissionens rapport bliver sendt i 8 

ugers høring frem til 6. august. 



 

 

4/9 

 
Indstilling: 

Til orientering og drøftelse 

 

Beslutning/referat: 

Seniorrådet drøftede Sundhedstrukturkommissionens anbefalinger.  

 

Svar vedr. aktindsigt. 

Sagsfremstilling 

Den 19. juni skriver direktør, Mie Andresen, at skemaet udfyldes via Ankestyrelsens hjemmeside, som 

herefter automatisk opretter en ny sag i deres journalsystem. Det er dermed ikke et skema, som 

downloades og udfyldes, men et skema, som visitatorerne skal logge ind på Ankestyrelsens 

hjemmeside for at udfylde. Når visitatorerne trykker på ”send-knappen”, kan skemaet ikke fremfindes 

af visitatorerne, og det er derfor nu kun Ankestyrelsen, som kan se det udfyldte skema. Ankestyrelsen 

er dataansvarlig for skemaet dvs. ansvarlig for at opbevare borgerens oplysninger fortroligt og sikkert. 

Det er derfor også anbefalingen, at borger henvender sig direkte til Ankestyrelsen for at få aktindsigt i 

ankeskemaet. Desuden kan der være tilfælde, hvor skemaet suppleres med yderligere oplysninger fra 

f.eks. borger selv eller hospitalet. I nogle tilfælde, kontakter kommunen Ankestyrelsen for at få 

skemaet fremsendt, og hjælper dermed borger med at få aktindsigt, men Ankestyrelsen holder i de 

fleste tilfælde fast i deres anbefaling om, at borger selv retter henvendelse til Ankestyrelsen og får 

udleveret de sagsakter, der er ønske om. I tilfælde af, at kommunen får skemaet fremsendt af 

Ankestyrelsen, vil skemaet fremsendes i anonymiseret form til borger. 

 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat: 

Seniorrådet er uenig i svaret fra administrationen og vil drøfte emnet med Søren Kvistgaard på et 

kommende møde.  

 

Sag nr. 3.1 Peter Møller holder orlov i september – oktober 2024. 

Sagsfremstilling 

Peter har meddelt at har holder orlov i september – oktober. 

Formanden forslår at vi ikke indkalder suppleant for de to måneder, da en helt ny ikke kan nå at sætte 

sig ind i Seniorrådets arbejde. 

 
Indstilling: 

Tages til efterretning 

 

Beslutning/referat 

Det blev besluttet, at der ikke indkaldes nogen suppleant.  

  



 

 

5/9 

Sag nr. 3.2 Tilbagemelding fra Lissi, Vicki og Peters møde med administrationen den 18. juni 2024 

Sagsfremstilling 

Pjecen om information til borgere der skal på plejehjem, er ikke målrettet information om økonomien 

når en ægtefælle flytter på plejehjem, men var ment som en generel pjece. Vi kom med vores 

indsigelser om henvisninger til link, sproget mv., men der var vist ikke det store gehør. 

 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat 

Orienteringen blev taget til efterretning.  

 

Sag nr. 3.3 Borgere henvises til Egedal for at få hjælp til MitID. 

Formanden har den 4. juli skrevet til Borgmester og direktør Mie Andresen om en borger der 
kontaktede borgerservice for at få hjælp til MitID. Han blev henvist til Egedal kommune. Da han talte 
med Egedal, var medarbejderen meget irriteret- da han var den femte borger fra Frederikssund der 

kontaktede Egedal for at få hjælp. 
Hvad sker der? Kan man ikke få hjælp i Frederikssund mere?? 

Har ikke fået svar d.d. 

 

Beslutning/referat 

Orienteringen blev taget til efterretning.  

 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat: 

Jørgen Hansen ønsker at lave et midtvejsregnskab for 2024 samt budget for resten af året inden 

næste møde. Medlemmerne bedes derfor sende eventuelle udlæg samt information om kommende 

udgifter til Jørgen.   

 

Der skal ses på budgettet til det kommende Seniorrådsvalg. Der blev besluttet, at der nedsættes et 

valgudvalg til næste års valg på det kommende møde.  

Sag nr. 5  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 

 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat: 

Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 

 



 

 

6/9 

 Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave, Peter 

Tilbagemelding fra Solgården, Jørgen 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj, Anne-Mette 

Tilbagemelding fra De Tre Ege, Lis 

Tilbagemelding fra Nordhøj, Søren 

Tilbagemelding fra Attendo, Vicki 

Andre møder: 

18. juni Møde med administrationen, Lissi Peter og Vicki 

 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat: 

Tilbagemelding fra Pedershave, Peter 

Der har ikke været møder på Pedershave siden sidste møde i Seniorrådet.   

 

Tilbagemelding fra Solgården, Jørgen 

Jørgen har ikke været inviteret. Jørgen har henvendt sig til Solgården, som har lovet at invitere.  

 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj, Anne-Mette 

Anne-Mette har været til møde både i Harmonien og Symfonien og er indkaldt til beboer- og 

pårørende-rådsmøde, efter at Tolleruphøj i en periode havde glemt at invitere.   

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege, Lis 

Lis Olsen var Ikke til stede.  

 

Tilbagemelding fra Nordhøj, Søren 

Søren har henvendt sig til Nordhøj, men har ikke været inviteret til møderne.  

 

Tilbagemelding fra Attendo, Vicki 

Lederen og souschefen på Attendo fortæller om en positiv udvikling, selvom der fortsat er mange 

ledige boliger. Attendo oplever, at det er let at rekruttere og brugte ikke vikarer inden sommeren. Vicki 

har dog også været involveret som bisidder i forbindelse med en klage. Derudover er der henvendelsre 

fra pårørende omkring problemer med varmeregnskabet.  

 

Andre møder: 

18. juni Møde med administrationen, Lissi Peter og Vicki 

Dette blev behandlet under punkt 3.2. 

 

 



 

 

7/9 

Sag nr. 6  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Torben 

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 

Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 

Unge, fritid og idræt v/Torben 

Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og PeterHAB: Lissi Gyldendahl  

 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat: 

Plan og teknik v/Søren:  

Der er planer om at etablere flere cykelstier i Frederikssund med en finansiering på 50 % fra 

staten.  

Der var intet til referat fra de øvrige udvalg.   
Sag nr. 7  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

Sagsfremstilling 

 
Indstilling: 

 

Beslutning/referat:  

Der er pt. ikke nedsat nogen arbejdsgrupper.  

Sag nr. 8  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 

Sagsfremstilling 

 
Indstilling: 

 

Beslutning 

Der var intet til punktet.  
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Sag nr. 9  Kommende møder: 

16. august: Faglig Seniorer: Møde for Ældre og Seniorråd (Anne-Mette og Lissi deltager) 

24. august: Slangerup Jazz Festival (Lars, Jørgen, Søren, Lis og Lissi deltager) 

 

Nordgruppen:  

• 10. september  

• 12. november 

Regionsældrerådet:  

• 9. september  

• 11. november (vi har Seniorrådsmøde)  

Dialogmøder med Omsorg og ældre m.fl. i 2024  

• 9. september:  Dialogmøde om Budget 2025 med Omsorg og ældre, Social og sundhed, 

Seniorrådet, Handicaprådet og bruger- /pårørenderåd.  

• 5. december: Fælles dialogmøde og julefrokost med Omsorg 

 

Beslutning/referat:  

• Slangerup Jazz Festival: Der skulle stå Torben i stedet for Lars i teksten i dagsordenen. Johan 

deltager også. Jørgen henter teltet på Højagergaard og køber slik.  

• Møde i Nordgruppen 10. september: Anne Mette deltager sammen med Lissi i stedet for Peter. 

• Møde i Regionsældrerådet 9. september: Anne Mette deltager sammen med Lissi i stedet for 

Peter.  

• Dialogmøde om Budget 2025 med Omsorg og ældre, Social og sundhed, Seniorrådet, 

Handicaprådet og bruger- /pårørenderåd 9. september: Afbud fra Torben og Peter.  

 

Sag nr. 10  Eventuelt 

 

Beslutning/referat:  

Johan har fået svar fra transportminister Thomas Danielsen om pensionistkortet til offentlig transport 

(”mimrekort”). Ministeren skriver, at han er enig i, at pensionisterne i fremtiden bør kunne betale 

månedsvis frem for kvartalsvis, ligesom det er tilfældet, hvis man et pendlerkort. Det er dog 

trafikselskaberne, som bestemmer dette. Ministeren har rettet henvendelse til DOT (Din Offentlige 

Transport) om emnet.  

 

Johan deltager i møde om selvstyrende teams i ældreplejen, som Vive afholder 24. september.  

 

Sag nr. 11  Næste møde 2. september 

 

 

 

 

Mødeleder ved ordinære møder i 2024 fremgår af nedenstående tabel. 

Dato Måned Mødeleder 

15 Januar Anne-Mette 

5 Februar Lis 

4 Marts Johan 

2 April Peter 

29 April Jørgen 
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Dato Måned Mødeleder 

3 Juni Vicki 

12 august Torben 

2 september Søren 

7 Oktober Anne-Mette 

11 November Lis 

2 December Johan 

 


